
Art. 41-vragen van de VVD over toezicht in de Wmo 2015 n.a.v. rapport IGJ – 17 december 2020 

Geacht college, 

De Inspectie voor de Gezondheidszorg en Jeugd (hierna: IGJ) publiceerde onlangs het rapport 'Wmo 
toezicht 2019' en oordeelt daarin dat het toezicht van gemeenten op de Wmo (Wet maatschappelijke 
ondersteuning) 2015 nog altijd onvoldoende is en op punten zelfs slechter wordt. Zo is het proactief 
toezicht geslonken en zijn er minder gemeenten met een plan of programma voor het toezicht gaan 
werken. Het aantal gemeenten dat de rapporten en/of de maatregelen of sancties openbaar maakt stijgt 
maar langzaam. Nog steeds maakt driekwart van de gemeenten deze stukken niet openbaar. Daarbij 
stelt de IGJ dat de gemeenteraad geen krachtige rol speelt op het punt van het organiseren, uitvoeren 
en benutten van de bevinding uit het Wmo-toezicht. Gemeenteraden vullen hun kaderstellende en 
controlerende taak wat betreft het Wmo-toezicht maar heel beperkt in. 

Sinds de invoering van de Wmo in 2015 zijn gemeenten verantwoordelijk voor de maatschappelijke 
zorg en het toezicht daarop. De IGJ rapporteert jaarlijks aan de minister van Volksgezondheid, Welzijn 
en Sport over de uitvoering van het Wmo-toezicht. Doel van deze rapportage is het verbeteren van de 
kwaliteit van het Wmo-toezicht op gemeentelijk niveau. 

De VVD-fractie ziet toezichtbevindingen uit de Wmo als bron voor een goede en transparante discussie 
over verbetering van de kwaliteit van het Wmo-beleid en onderstreept daarom het belang van 
democratische controle daarop. Naar aanleiding van de publicatie van het rapport van de IGJ hebben 
wij de volgende vragen: 

1. Op welke wijze is het toezicht- en handhavingsbeleid op de kwaliteit van de Wmo 2015 binnen 
Hilversum vormgegeven? 

2. Onderschrijft u het belang van goed toezicht op de kwaliteit van de Wmo en de mogelijkheid 
die dit geeft in de sturing op het Wmo-beleid? 

3. Bent u met ons van mening dat de gemeenteraad meer betrokken kan en mag worden bij het 
vorm en inhoud geven aan het toezicht- en handhavingsbeleid? 

4. Voorafgaand aan dit rapport zijn griffies van gemeenten door de IGJ verzocht een korte 
vragenlijst te beantwoorden over de betrokkenheid van de gemeenteraad bij het Wmo-toezicht. 
Heeft de Hilversumse griffie deze vragenlijst beantwoord? Zo ja, kunt u deze beantwoording 
met ons delen? 

5. Kunt u ons het meest recente jaarverslag van de gemeentelijke toezichthouder op de Wmo 
verstrekken? 

Alvast bedankt voor de beantwoording van onze vragen. 

Namens de VVD-fractie, 

Freek Reijmerink 

http://www.hilversum.vvd.nl/

